
Privremene mjere nijesu 
uticale na istraživački rad 
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KOMPANIJA MERCATOR - CG

PREdSJEdNIK CENTRA zA dOKTORSKE STudIJE uCG OCIJENIO

IDEA DonIrAlA DEsEt tonA  
nAmIrnIcA crvEnom krstu

Zbog trenutne epidemi-
ološke situacije, crnogor-
ski učenici ne bi trebalo da 
se vraćaju u škole do kraja 
školske godine, smatra re-
sorni ministar Damir Še-
hović ističući da će konačnu 
odluku o tome donijeti Naci-
onalno koordinaciono tije-
lo za zarazne bolesti i Vlada.

“Zdravlje djece i njihovih 
porodica je apsolutni priori-
tet, i to govorim kako ljudski, 
tako i sa pozicije ministra ob-
razovanja, koji vodi sistem sa 
više od 100.000 djece i 13.000 
nastavnika. Upravo zato, 
stava sam da školska godina 
treba i može da se završi bez 
vraćanja učenika u školske 
klupe. U skladu sa trenutnim 
informacijama od zdravstve-
nih institucija, cijenim da bi 
upravo to bila najbolja od-
luka, jer bi aktiviranje čita-
ve prosvjete kao ogromnog 
sistema neminovno nosilo 
i određene rizike. Naravno, 
krajnju odluku donijeće NKT 
i nadležna tijela”, naglasio je 
ministar Šehović.

 ■ škole će dobi-
ti uputstvo o 
ocjenjivanju

Kada je riječ o završet-
ku školske godine, on sma-
tra da školska godina treba 
da se završi shodno posto-
jećem školskom kalendaru 
u junu, odnosno u maju za 
maturante. 

“Velika pomjeranja u smi-
slu produženja školske godi-
ne izazvala bi tektonske pro-
mjene u sistemu, kako u di-
jelu nastavka školovanja ta-
ko i u dijelu upisa u srednje 
škole i fakultete. A mi smo 
tu ne da stvaramo haos već 
da djelujemo kvalitetno, ali 
i u skladu sa situacijom. Na-
stavnici svakako, uz podrš-

ku #UciDoma inicijative, ra-
de odličan posao sa djecom 
u trenutnim okolnostima”, 
istakao je ministar.

Dodatno, Ministarstvo je 
izradilo precizno uputstvo 
za škole u vezi sa ocjenjiva-
njem, koje će, kaže Šehović, 
biti poslato narednih dana i 
sa kojim će javnost biti de-
taljno upoznata.

 ■ uskoRo elek-
tRonski upis u 
vRtiće i škole

U skladu sa epidemiološ-
kom situacijom, kako je na-
javio, u pripremi su elek-
tronski upisi i za vrtiće i za 
osnovne i za srednje škole. 

O detaljima i tačnim da-
tumima javnost će brzo biti 
obaviještena. Upisi bi trebalo 
da se realizuju na elektron-
skoj platformi, a procedure 
će biti jednostavne i efikasne. 

“To jeste veliki posao za 
jako kratko vrijeme, ali je to 
i nešto što ostaje sistemu na-
kon ove situacije”, istakao je 
ministar.

Kada je riječ o visokom 
obrazovanju, Šehović je re-
kao da je, u konsultaciji sa 
ustanovama visokog obra-
zovanja, preporučeno: da 
se završni ispiti organizu-
ju samo na fakultetima od-
nosno ustanovama visokog 
obrazovanja u skladu sa Za-
konom, kad se za to steknu 
uslovi; da ustanove blago-
vremeno obavijeste studen-
te o rokovima, a najkasnije 
15 dana prije održavanja is-
pita; da prvi upisni rok bu-
de organizovan nakon okon-
čanja mjera koje se odnose 
na obrazovne ustanove i na-
kon okončanja eventualnog 
eksternog maturskog odno-
sno stručnog ispita u sred-
njim školama.   J.V.Đ.

Kompanija Mercator-CG, 
u okviru koje posluju IDEA 
prodavnice, donirala je 10 to-
na hrane Crvenom krstu Crne 
Gore. Riječ je o donaciji osnov-
nih životnih namirnica, koje je 
kompanija Mercator-CG opre-
dijelila u skladu sa potrebama 
i preporukama Crvenog krsta.

Udruženim snagama, ovom 
donacijom, kazala je PR me-
nadžerka CKCG Milica Kova-
čević,  pomoći ćemo brojnim 
porodicama i pojedincima ši-
rom Crne Gore.

“Crveni krst je od početka 
pandemije korona virusa ak-
tivan u pružanju podrške so-
cijalno najugroženijim kate-
gorijama stanovništva. Kako 

je broj onih kojima je potreb-
na pomoć u ovim okolnosti-
ma puno veći nego u redov-
nim, onda je i nama ovakva 
podrške posebno važna, ka-
ko bismo što bolje odgovori-
li na brojne humanitarne za-
htjeve. Kompanija Merkator-
CG je puno puta pokazala bri-
gu za građane i širu društvenu 
zajednicu, što su u ovoj situaci-
ji samo dokazali. Njihova do-
nacija će biti upotrijebljena za 
kreiranje humanitarnih pake-
ta, koji će biti podijeljeni kori-
snicima širom Crne Gore, pu-
tem naših opštinskih organi-
zacija”, rekla je Kovačević.

Ova donacija Crvenom kr-
stu, kazala je direktorica mar-

ketinga u kompaniji Merca-
tor-CG Jelena Doderović je 
još jedan izraz društvene od-
govornosti kao važnog stuba 
poslovanja kompanije.

“Kao društveno odgovor-
na kompanija nastavljamo 
naše humanitarne aktivno-
sti, pa nakon donacije Nacio-
nalnom koordinacionom ti-
jelu za zarazne bolesti za na-
bavku respiratora danas smo 
donirali Crvenom krstu 10 to-
na hrane. Donacija uključu-
je osnovne životne namirni-
ce, koje će biti dostavljene ši-
rom Crne Gore, a sigurni smo 
da će stići u prave ruke, upra-
vo zahvaljujući Crvenom kr-
stu”, kazala je Doderović.  J.V.Đ.

Privremene mjere protiv 
širenja korona virusa nijesu 
značajnije uticale na istraži-
vački rad u okviru doktorskih 
studija, saopštio je juče pred-
sjednik Centra za doktorske 
studije Univerziteta Crne Go-
re (UCG) Predrag Miranović.

Privremene mjere, kako je 
pojasnio, uticale su samo u 
onim slučajevima koji zahti-
jevaju rad u institucijama u 
drugim zemljama ili kontakt 
sa ljudima.

“U najvećem broju slučaje-
va istraživački rad doktora-
nada se odvija na individual-
nom nivou, u saradnji samo 
sa mentorom, odnosno ne za-
htijeva laboratorijski timski 
rad”, objasnio je Miranović.

Trenutna situacija, kako 
je ocijenio, nema negativnih 
efekata na ovaj tip istraživa-
nja, koja su kabinetskog ka-
raktera, za čije odvijanje je 
dovoljno da doktorandi ima-
ju slobodan pristup literaturi 
i komunikaciju sa mentorom 
i drugim istraživačima.

On je dodao da je i do sa-
da bio čest slučaj, ne samo 
na nivou doktorskih studi-
ja, već uopšte u realizaci-
ji istraživačkih projekata, da 
se komunikacija, sastanci sa 
mentorom odnosno kolega-
ma iz inostranstva odvija pu-
tem aplikacija Skype, Viber 
ili neke druge platforme za 

video-konferencije.
“Nešto je komplikovani-

ja situacija kod eksperimen-
talnih istraživanja”, naveo je 
Miranović.

On je objasnio da ukoliko 
se laboratorijska istraživanja 
odvijaju u prostorima Univer-
ziteta, ili u prirodi kao što je 
to slučaj sa biologijom ili po-
ljoprivredom, onda je glavni 
problem što postoji vremen-
sko ograničenje boravka van 
mjesta boravišta, ali u kraj-
njem ne može da bitno uti-
če na kvalitetnu realizaciju 
istraživanja.

“Najveći problem imaju 
studenti koji su planirali da 
dio svojih istraživanja izve-
du van Crne Gore, i to oni ko-
ji su imali namjeru da kori-
ste laboratorije i opremu na 

partnerskim institucijama u 
inostranstvu”, istakao je Mira-
nović i dodao da su problem i 
istraživanja koja po svojoj pri-
rodi uključuju kontakt sa lju-
dima (antropometrijska mje-
renja, istraživanja koja uklju-
čuju rad sa pacijentima, i to-
me slično).

Ti studenti će, kako je re-
kao, morati da izmijene 
plan i dinamiku istraživa-
nja u dogovoru sa svojim 
mentorom.

“Ona se mogu nadomjesti-
ti, istina ne u punom obimu, 
elektronskim oblicima komu-
nikacije”, kazao je Miranović i 
poručio studentima da slobod-
no vrijeme iskoriste na najbo-
lji mogući način, i da se potpu-
no posvete svojim obavezama, 
ispitima ili istraživanju.  J.V.Đ.

Miranović

Školska godina da se 
završi po kalendaru

Šehović
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